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 PROTOKÓŁ NR 0012.7.6.2023  
z posiedzenia Komisji Gospodarki Komunalnej   

 Rady Miasta 
w dniu 19 czerwca 2023r. 

 
I Część godz.10:00-11:50  

Posiedzenie wyjazdowe- Oczyszczalnia ścieków Ruptawa. 

II Część godz.12:00-12:30 

Miejsce posiedzenia:  
czas posiedzenia: godz. 12:00-12:30 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz zaproszeni goście zgodnie    
z załączonymi listami obecności. 
 
Porządek obrad. 
1.  Otwarcie posiedzenia. 
 
2.  Przyjęcie porządku obrad. 
 
3.  Sprawy bieżące. 

 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-

Zdrój na 2023 rok. 
 

4. Wolne głosy i wnioski. 

5. Wnioski do Budżetu Miasta na 2024r. 

6. Przyjęcie protokołu z dnia 22 maja 2023r.  

7. Zakończenie posiedzenia. 

 
Ad. 1. 
Otwarcie posiedzenia. 
 
Otwarcia posiedzenia dokonał Stefan Woźniak – Przewodniczący Komisji 
Gospodarki Komunalnej.  
 
Ad. 2. 
Przyjęcie porządku obrad. 
 
Porządek obrad przyjęto jednogłośnie: za-5, przeciw–0, wstrzymujących się–
0.  
 
 
Ad.3.  
Sprawy bieżące. 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-
Zdrój na 2023 rok, 
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Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawił Dariusz Holesz- Skarbnik 
Miasta    
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –5, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
 
Ad.4. 
Wolne głosy i wnioski 
 
Tadeusz Markiewicz- radny RM 
Panie Naczelniku w zeszłym roku był wniosek o kontynuację łącznika pomiędzy 
ul. Stodoły i ul. Strażacką, w jakim to idzie kierunku? Czy mamy powtórzyć ten 
wniosek, bo nacisk ludzi jest dosyć duży. 
 
Ryszard Piechoczek- radny RM 
To nie tylko działkowcy, ale mówię o perspektywie przyszłości, gdzie miałoby 
powstać 150 działek.  
 
Jarosław Piechaczek- Naczelnik Wydziału Infrastruktury i Inwestycji 
W budżecie miasta nie mamy w tej chwili środków na realizację tego łącznika. 
 
Tadeusz Markiewicz- radny RM 
Czy sprawy własnościowe są załatwione? 
 
Jarosław Piechaczek- Naczelnik Wydziału Infrastruktury i Inwestycji 
To sukcesywnie Wydział Mienia realizuje, natomiast nie wiem, czy wszystko już 
zakończyli. 
 
Tadeusz Markiewicz- radny RM 
Wiem, bo tam są sprawy własnościowe i spadkowe. 
 
Józef Kubera-radny RM 
Przypomnę temat z poprzedniej Komisji, czy był wezwany dyrektor, a chodzi                  
o remont ul. Podhalańskiej. Czy są jakieś uzgodnienia, bo zależy na tym, żeby 
puścić ruch ul. Podhalańską. Druga rzecz, to zrobienie chodnika od strony myjni 
tzn. na zakręcie od strony ul. Zielonej po prawej stronie tak, żeby można było 
uruchomić drugą inwestycję tj. remont chodnika nad garażami, a na razie jak 
tutaj nie będzie wykonane, to nie ma sensu robić. Więc co wyszło ze spotkania? 
 
Jarosław Piechaczek- Naczelnik Wydziału Infrastruktury i Inwestycji 
Wzywaliśmy kierownika budowy, który zasłaniał się podwykonawcami, a teraz 
wzywamy Zarząd Firmy do ustosunkowania się, ponieważ ich harmonogram 
zaczyna się oddalać od realizacji w terenie.  
 
Józef Kubera-radny RM 
Wiem, że były jakieś uzgodnienia, żeby puścić ruch północną częścią 
wyasfaltowaną, ale jak zobaczyłem, że były wykonywane obrzeża, a to szło 
w takiej ilości… 
 
Jarosław Piechaczek- Naczelnik Wydziału Infrastruktury i Inwestycji 
Tak dwóch ludzi.  
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Józef Kubera-radny RM 
Mam jeszcze pytanie, czy my będziemy jeśli nie wykonamy tego do końca roku, 
to kto poniesie konsekwencje? Czy trzeba będzie pieniądze do rządu zwrócić                  
i jakie kary umowne? 
 
Jarosław Piechaczek- Naczelnik Wydziału Infrastruktury i Inwestycji 
Dofinansowanie z programu Polski Ład dopuszcza przesunięcie harmonogramu 
realizacji o sześć miesięcy, ale trzeba wyjaśnić dlaczego to jest i dlatego                        
w zeszłym tygodniu skierowaliśmy do Zarządu Firmy wezwanie, żeby ktoś                              
z Zarządu się tutaj stawił i wyjaśnił, ponieważ kierownik budowy wydawać by się 
mogło, że jest umocowany do reprezentowania firmy, ale po tym ostatnim 
spotkaniu niewiele się tam zmieniło.   
 

Józef Kubera-radny RM 
Nie zmieniło się nic tzn. jeden pracownik kostkę układa. 

 
Jarosław Piechaczek- Naczelnik Wydziału Infrastruktury i Inwestycji 
Nie wywiązał się z obietnic, które nam złożył i nie wygląda, żeby miał możliwość 
się wywiązać. Podobno rozmawia firma z nowymi podwykonawcami, którzy mają 
trochę przyspieszyć prace brukarskie, natomiast my potrzebujemy umowę i mieć 
tego podwykonawcę na budowie. Dlatego wezwaliśmy Zarząd, żeby nam  
wyjaśnił sprawę. 
 
Józef Kubera-radny RM 
Liczyłem, że chociaż do końca wakacji będą otwarte obydwie jezdnie. 
 
Jarosław Piechaczek- Naczelnik Wydziału Infrastruktury i Inwestycji 
Do końca wakacji jeszcze jest trochę czasu, natomiast widzimy powagę sytuacji, 
że to tempo nie jest zadowalające. 
 
Dariusz Holesz-Skarbnik Miasta 
Mam jeszcze jedną rzecz do powiedzenia, co do ul. Strażackiej, bo pan Naczelnik 
może nie pamiętać i pan Prezydent też nie, że w momencie jak były dzielone 
działki pani Naczelnik Pilarska jeszcze wtedy tłumaczyła, że jak już będzie 
odpowiednia ilość domów, żeby na nowo nie rozkopywać tej jezdni i przyłączy, to 
wtedy dopiero będzie zagęszczanie i konkretna inwestycja prowadzona. Ponieważ 
wszyscy, którzy będą się przyłączać z sieciami będą na nowo to rozkopywać                   
i będzie jeszcze większy koszt tego. 
 
Małgorzata Filipowicz-radna RM 
Tak, było to. 
 

Dariusz Holesz-Skarbnik Miasta 
Taka była mowa i to jest logiczne. To było przy tym podziale wyraźnie 
powiedziane i ludzie mieli to wyraźnie powiedziane, że dopiero jak konkretna 
ilość budynków powstanie i przyłącza będą mogły być robione, żeby nie 
rozkopywać. 
 
Ryszard Piechoczek- radny RM 
Od 2008r., kiedy była decyzja, to tam się nic nie robiło.  
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Jarosław Piechaczek- Naczelnik Wydziału Infrastruktury i Inwestycji 
My teraz mówimy o ul. Okopowej, ul. Miłosza, a nie o ul. Strażackiej. 

 
Ryszard Piechoczek- radny RM 
15 lat temu i od tego czasu poza frezem, to na tej drodze nic się nie zrobiło. 
Trzeba sobie odpowiedzieć na pytanie, kiedy? 
 

Dariusz Holesz-Skarbnik Miasta 
Mówię, jak było to tłumaczone i logika w tym jest. 

Ryszard Piechoczek- radny RM 
Tłumaczone było wiele i powiem tak, że na przykład wyjazd z remizy OSP Górne, 
gdzie mówiłem „jak będziecie robić chodnik, to zróbcie go tak, żeby auto 
pożarnicze mogło wyjechać w prawo”, a pani Pilarska powiedziała „jak będzie 
robiony projekt i będziemy przebudowywać Straż na Górnym, to przerobimy 
również ten odcinek”, który powinien być w projekcie przy przebudowie i do 
dzisiaj nie jest. Jeżeli mówimy o aucie, które wyjeżdża w prawo i jeżeli jedzie na 
sygnałach, to wjeżdża na drugi pas i za każdym razem muszą kombinować. 
Szkoda i pewnie 3-4m chodnika kosztowałoby mniej.   
 

Małgorzata Filipowicz-radna RM 
Dlatego, że kiedyś inni urzędnicy to prowadzili, a teraz inni i nie mają tej wiedzy. 
Taką odpowiedź dostałam odnośnie chodnika na ul. Warmińskiej 2-28, którego 
miało nie być, a jest i wszyscy narzekają, po co ten chodnik, bo tam nikt nie 
chodzi po tym chodniku. Był zrobiony chodnik z Budżetu Obywatelskiego i nikt 
tego nie przypilnował, który nikomu do niczego jest niepotrzebny. 
 
Ryszard Piechoczek- radny RM 
Reasumując, pieniądze uciekają między palcami.  
 
Małgorzata Filipowicz-radna RM 
Przepraszam, że to powiem, ale jest to niegospodarność, że ten chodnik jest tam 
zrobiony, a nikt po nim naprawdę nie chodzi. Tam jest potrzebne miejsce                    
i miało być miejsce do parkowania po jednej stronie, a to jest niepotrzebne, bo              
z lewej strony jest chodnik i tamtędy chodzą mieszkańcy. Zrobiony jest teraz, bo 
z BO, to pytam dlaczego, a dlatego, że ktoś to prowadził kto nie miał tej wiedzy. 
Chyba ktoś powinien te rzeczy zweryfikować, a teraz to będzie jeszcze do 
utrzymania, bo to są koszty utrzymania. 
 
Józef Kubera-radny RM 
W Budżetach Obywatelskich ludzie nie wiedzą i zastanawiają się. 
 
Małgorzata Filipowicz-radna RM 
Rozumiem, ale tutaj ktoś powinien nad tym panować, że z Budżetu 
Obywatelskiego było mówione wiele lat o tym chodniku, żeby go zlikwidować                  
i ktoś miał tego przypilnować i jest to nieprzypilnowane, a teraz jest, jak jest. 
Dlatego ten wyjazd z OSP podejrzewam, że był na takiej samej zasadzie, że ktoś 
najpierw obiecał, zapomniał, a ktoś inny przejął i nie wiedział. 
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Ryszard Piechoczek- radny RM 
Pamiętam, co się mówiło. 
 
Małgorzata Filipowicz-radna RM 
Jak weszłam do Rady dwa lata temu, to pierwsze co zrobiłam, to 
interweniowałam, żeby ten chodnik zlikwidować, bo jest potrzeba zrobienia 
miejsc postojowych. Wszystko było dobrze, a w zeszłym roku informacje, że 
będzie robiony chodnik i chociaż żeby był z obniżonym krawężnikiem, ale nie. 
Krawężniki są tak wysokie  i ludzie mnie pytają, dlaczego to jest zrobione?  
 
Jarosław Piechaczek- Naczelnik Wydziału Infrastruktury i Inwestycji 
Tutaj jest słowo kluczowe tj. Budżet Obywatelski i nawet jeśli my wiemy, że coś 
nam urzędnikom przy ocenie może się nie podobać, to jeśli obywatele złożą 
wniosek i jest zgody z regulaminem, to my nie mamy możliwości go negatywnie 
zablokować. Wniosek może odpaść w głosowaniu mieszkańców i jeśli któryś                   
z mieszkańców chciał chodnik, bo pewnie nie chciał parkingu, bo prawdopodobnie 
o to chodzi? 
   
Małgorzata Filipowicz-radna RM 
Po prostu chciał chodnik, bo nie wiedział na co w Budżecie Obywatelskim…  

 
Jarosław Piechaczek- Naczelnik Wydziału Infrastruktury i Inwestycji 
Zgodnie z prawem nie mogliśmy tego negatywnie zaopiniować. 

 
Małgorzata Filipowicz-radna RM 
Rozumiem, ale można było powiedzieć, że już jest inny plan i projekt. Można było 
powiedzieć, że niestety to się nie da z Budżetu Obywatelskiego, bo już jest 
zaplanowane co innego. 
 
Jarosław Piechaczek- Naczelnik Wydziału Infrastruktury i Inwestycji 
Tutaj byśmy kłamali, bo to nie jest tak, że się nie da. 
 
Małgorzata Filipowicz-radna RM 
Nie, że kłamali, ale tak było. Miałam to obiecane, że tam na pewno będą 
zrobione miejsca postojowe. Rozumiem, że jak już nie było żadnej koncepcji 
zagospodarowania tego, to dobrze i wtedy nie macie możliwości, żeby wniosek 
odrzucić, ale tutaj można było wytłumaczyć, że jest inny plan i projekt.     
 

Stefan Woźniak-Przewodniczący Komisji  
Panie Naczelniku mam takie pytanie, w mini parku na Osiedlu 1000-lecia przy 
bloku nr 1 tam, gdzie jest Hala Sportowa 22 lata temu był postawiony krzyż i to 
jest teren Urzędu Miasta, który obsadziliśmy krzewami cisu. Krzewy praktycznie 
są już suche i chcieliśmy to wyciąć, czy jest taka możliwość, żeby to wyciąć, 
a kupilibyśmy coś innego, żeby to ładnie obsadzić. 
 
Mariusz Rogala-Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa 
Taka możliwość jest i powinna to zrobić pani z Wydziału Gospodarki Komunalnej, 
albo firma na zlecenie. Natomiast ja bym się wstrzymał z pracami, bo tam 
planujemy zrobić skwer w ramach sześćdziesięciu parków kieszonkowych i on 
będzie jeszcze uzupełniony i wtedy być może się to wkomponuje. 
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Ad.5.  

Wnioski do Budżetu Miasta na 2024r. 

Komisja sformułowała następujący wniosek do budżetu na 2024r.: 
 
„Komisja Gospodarki Komunalnej wnioskuje o zabezpieczenie środków                         
w budżecie na 2024 rok z przeznaczeniem na: 

1. Budowę drogi między ul. Stodoły, ul. Strażacką w rejonie Ogrodu 
Działkowego „Irys”, 

2. Remont chodnika przy ul. Jasnej 1-19, 

3. Dalszy ciąg remontu drogi na ul. Warmińsiej do ul. A.Bożka, 

4. Położenie dywaniku na Osiedlu 1000-lecia od ul. Reja do bloku nr 11 i dwa 
zakręty,  

5. Remont ul. Okopowej”. 

- Wniosek przyjęto głosami: za – 5, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 
 
Stefan Woźniak-Przewodniczący Komisji  
Mam jeszcze pytanie do pana Naczelnika odnośnie Szlaku Rowerowego, bo ludzie 
zgłaszają, że na tym Szlaku są takie dziury przez które nie można w niektórych 
miejscach przejechać. Czy będzie to łatane?  
 
Jarosław Piechaczek- Naczelnik Wydziału Infrastruktury i Inwestycji 
Miał pan pewnie zgłoszenie z maja, bo my na wiosnę robimy przegląd                          
z wykonawcą i tam były oznaczenia kolejnych elementów i do końca maja 
wykonawca miał uzupełnić ubytki, więc prawdopodobnie to o czym pan mówi,                  
to jest informacja jeszcze sprzed końca maja, bo w ostatnich dniach maja było to 
uzupełniane.    
 
Stefan Woźniak-Przewodniczący Komisji  
Czyli jest to zrobione, dziękuję.  

Ad.6.  
Przyjęcie protokołu z dnia 22 maja 2023r.  
 
Protokół przyjęto głosami: za –3, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 
 
Ad.7.  
Zakończenie posiedzenia. 
 
Przewodniczący Komisji – Stefan Woźniak podziękował wszystkim za przybycie                      
i zakończył posiedzenie. 
 

Przewodniczący Komisji  
Gospodarki Komunalnej                               

Protokołowała                
  Stefan Woźniak 

Alicja Kogut 


